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Protokół  Nr  XL/2014 
z sesji Rady Gminy Sienno 

odbytej  w dniu 24 czerwca 2014 roku 
 
 

                  Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sienno  w  godzinach 9.00 – 12.55.  
Obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                     -  15 
2.Wójt Gminy                                                                                                        -  Stanisław Pora 
3.Zastępca Wójta Gminy                                                                                  -  Alicja Zimak 
4.Sekretarz Gminy                                                                                              -  Piotr Dąbrowski 
5.Burmistrz Zwolenia                                                                                         -  Bogusława Jaworska 
6.Kierownik Referatu Gospodarczego UM Zwoleń                          -  Piotr Wajs 
7.Komendant Powiatowy Policji w Lipsku                                                 -  Janusz Koziarski 
8.p.o Zastępcy Naczelnika Wydziału Kryminalnego KPP Lipsko   -   Piotr Gudek 
9.p.o Kierownika Posterunku Policji w Siennie                                       -  Janusz Ruta 
10.Zastępca Kierownika ARiMR w Lipsku                                                  -  Łukasz Potrząsaj 
11.Pracownik ARiMR w Lipsku                                                                        -  Agnieszka  Kołsut 
12.Dyrektor ZSOiP w Siennie                                                                          -  Czesław Sieczka 
13.Zastępca Dyrektora ZS w Jaworze Soleckim                                      -  Halina  Michałek 
14.Sołtysi                                                                                                                  -  19 osób 
15.Mieszkańcy gminy                                                                                          -  3 osoby 
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie obrad.   
2.Przyjęcie protokołu Nr XXXIX/2014 z sesji odbytej w dniu  29  kwietnia 2014 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu Gminy Sienno w 2013 roku. 
5.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego za 2013 rok. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy.  
8.Informacja ARiMR w Lipsku na temat założeń nowego projektu PROW na lata 2014-2020. 
9.Ocena funkcjonowania placówek oświatowych na terenie gminy w roku szkolnym 2013/2014 
    i prognozy na rok szkolny 2014/2015. 
10.Informacja o stanie realizacji inwestycji gminnych planowanych na 2014 rok. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie w ramach 
      Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013. 
13.Przyjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające 
      finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013 w Banku  
      Gospodarstwa Krajowego. 
14.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na 2014 r. 
15.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2020. 
16.Interpelacje i wnioski. 
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Przebieg obrad: 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński. Powitał radnych, 
zaproszonych gości, sołtysów oraz pracowników administracji obecnych na sali obrad. Po 
sprawdzeniu podpisów na liście obecności stwierdził quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Spóźnienie usprawiedliwił radny Tadeusz  Zagożdżon.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  
Poinformował, iż w stosunku do porządku przesłanego w zawiadomieniu o sesji nastąpiła 
zamiana punktu 7 z punktem 10 na prośbę przedstawicieli policji. W punkcie 7 przewiduje się 
Ocenę stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy, zaś w punkcie 10 
omawiana będzie „Informacja o stanie realizacji inwestycji gminnych planowanych na 2014 rok”. 
Nie wniesiono uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad. 
Rada zatwierdziła porządek obrad w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 14 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu Burmistrz Zwolenia. 
Burmistrz Zwolenia Pani Bogusława Jaworska podziękowała Wójtowi Gminy Sienno za wsparcie 
i wytrwałość w staraniach o pozyskanie środków na budowę instalacji solarnych na terenie 
gminy Sienno.   Podkreśliła, iż dzięki pomocy Wójta Gminy Sienno, wielu wysyłanym pismom      
i wyjazdom do Marszałka udało się pozyskać dofinansowanie w kwocie 7.000.000 zł.  
Radny Tadeusz Zagożdżon przybył na sesję. 
Burmistrz Zwolenia Pani Bogusława Jaworska pogratulowała skuteczności rozpropagowania 
instalacji solarnych wśród mieszkańców gminy Sienno, o czym świadczy stosunkowo duża liczba 
beneficjentów. Na ponad 6.000 mieszkańców gminy Sienno do projektu zgłosiło się 141 
mieszkańców, w gminie Zwoleń na około 16.000 mieszkańców zainteresowanie wyraziło 276 
mieszkańców. Burmistrz Zwolenia poinformowała, iż przetarg wygrała firma z ofertą 5.000.000 
zł, tj. o połowę mniej, niż kwota z kosztorysu. Koszt jednego zestawu przed przetargiem było 
14.000 zł, po przetargu 7.000 zł, przy czym koszt jest zależny od rodzaju instalacji. 
Poinformowała też, że firma zacznie pracę od gminy Zwoleń, jest kilka ekip, więc realizacja 
powinna przebiegać sprawnie. Na koniec wypowiedzi raz jeszcze podziękowała Wójtowi Gminy 
Sienno za wsparcie i wspólne monitorowanie sprawy. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni  Ćwikliński zapytał, czy jest możliwe włączenie do projektu 
osób, które nie zdecydowały się na solary dwa lata temu, a są zainteresowane. 
Burmistrz Zwolenia Pani Bogusława Jaworska odpowiedziała, iż można było dołączyć na etapie 
projektu, w miejsce tych osób, które zniecierpliwione oczekiwaniem robiły instalacje na własną 
rękę. Jeśli będzie wielu chętnych to myśli, że będzie można wystąpić ponownie z projektem. 
Pani Burmistrz podziękowała za możliwość uczestniczenia w sesji, podziękowała Wójtowi 
Gminy za dobrą współpracę. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu z sesji odbytej w dniu 29  kwietnia 2014 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XXXIX/2014 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Stanisław Pora złożył sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami 
informując   o następujących sprawach: 
-wydano trzy zarządzenia; 
-skierowano do Rady Gminy pięć projektów uchwał; 
-przeprowadzono przetarg na budowę Ośrodka Sportowo-Rekreacyjnego etap IV, wybrano 
ofertę firmy Przedsiębiorstwo Wielobranżowe „ZBIG-BET” Halina Paszkowska, Dorota 
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Paszkowska s.c. z Makowca; 
-gmina uzyskała dotację na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, realizacja nastąpi do 
czerwca 2015 roku; 
-gmina uzyskała dotację z WFOŚiGW na utylizację azbestu (eternitu). 
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał, jak przedstawia się realizacja przygotowania zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Sienno. Przypomniał, że w styczniu przyjęta  została 
uchwała w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Sienno, gdzie jest zapis, że gmina przystąpi do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, że nie ma określonego terminu, faktycznie uchwała 
zawiera taki zapis i można byłoby zacząć przygotowania do zmiany. 
Nie  zgłoszono  innych pytań  ani  uwag do  przedstawionego  sprawozdania . 

 
Ad.4.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu Wójtowi Gminy Sienno. 
Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił realizację budżetu w 2013 roku.  Poinformował, iż 
dochody zostały zrealizowane w wysokości 100,8% i wyniosły 17.481.641,42 zł, wydatki 
zrealizowano w wysokości 16.740.164,77 zł, co stanowiło 96,5%.  Nadwyżka budżetowa wyniosła 
741.476,65 zł i są to środki do wykorzystania w br. . Poinformował, iż z nadwyżki budżetowej 
pokryto niedobór środków w oświacie, ponieważ ostateczna kwota subwencji oświatowej wg 
zawiadomienia Ministerstwa Finansów okazała się mniejsza o 570.668 zł od kwoty wstępnej 
przyjętej do budżetu gminy na 2014 rok podanej przez Ministerstwo Finansów w roku ubiegłym. 
Następnie Wójt Gminy omówił realizację zadań inwestycyjnych oraz stan budżetu na 
zakończenie  roku.   
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński poprosił o odczytanie opinii R.I.O.  
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby  
Obrachunkowej w Warszawie Nr Ra.157.2014 z dnia 11 kwietnia 2014 roku w sprawie opinii   
o przedłożonym przez Wójta Gminy w Siennie sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2013. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński otworzył dyskusję nad sprawozdaniem   
z wykonania  budżetu  za  2013 rok. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego Adam Mazur poinformował, iż 
Komisja zapoznając  się  z  informacją  Wójta  Gminy  dotyczącą  wykonania  budżetu  Gminy 
Sienno w 2013 roku szczegółowej analizie poddała realizację budżetu w działach:  Rolnictwo          
i Łowiectwo, Transport i Łączność, Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa, 
Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska. Komisja nie stwierdziła odstępstw w realizacji 
zatwierdzonego planu ani nieprawidłowości w realizacji zadań i nie wniosła zastrzeżeń do 
realizacji budżetu  w 2013 roku. 
Nie  zgłoszono  innych głosów  w  dyskusji. 
Komisja Budżetowa oraz Komisja Oświaty Kultury i Zdrowia  nie  zgłosiły  uwag  do  realizacji  
budżetu  za  2013  rok . 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
    
Ad.5.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik omówiła sprawozdanie finansowe za 2013 rok. 
Radny Adam Heba odnosząc się do wysokości 3.310.000 zł stanu zadłużenia gminy poprosił         
o wyjaśnienie różnicy w wykazywanej w dokumentach procentowej stopy zadłużenia. Radny 
wyjaśnił, iż w stosunku do dochodów stopa zadłużenia wynosi około 18 %,  ale spotkał się też     
w którymś z dokumentów z innym wskaźnikiem, około 6%, dokładnej kwoty nie pamięta. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik wyjaśniła, iż podawana stopa zadłużenia w stosunku do 
dochodów wynosi 18,9%, ale wykazywany jest też wskaźnik obciążenia budżetu spłatami 
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zadłużenia. Odczytała wskaźniki planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań z Wieloletniej 
Prognozy Finansowej: rok 2011 – 7,6% , rok 2012 – 5,43%, rok 2013- 3,97%. 
Nie zgłoszono innych pytań do sprawozdania finansowego za 2013 rok. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Tuzinek  poinformował ,  iż Komisja zaopiniowała  
pozytywnie sprawozdanie finansowe. Przedłożył projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  
sprawozdania  finansowego  za 2013 rok wnosząc o jej przyjęcie. 
Nie  zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały  
w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2013  rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/192/2014 w głosowaniu jawnym,  jednogłośnie,  15 głosami  za,  na  
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.6.Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew Tuzinek  przedłożył wniosek  o  udzielenie  
absolutorium  Wójtowi  Gminy  Sienno za  wykonanie  budżetu  w  2013  roku. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zbigniew odczytał Uchwałę  Nr  Ra.224.2014  Składu  
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 23 maja 2014 r.  w sprawie 
opinii o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w  Siennie w  sprawie  udzielenia  
Wójtowi absolutorium  z  wykonania  budżetu  za  rok 2013. 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  przedstawionej  opinii. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  Komisji 
Rewizyjnej  o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za wykonanie  budżetu  w  2013 roku. 
Odczytał  tekst  uchwały  w  sprawie  absolutorium. 
Rada przyjęła uchwałę  Nr  XL/193/2014 w głosowaniu jawnym, 14  głosami za, przy 1 głosie 
wstrzymującym, głosów przeciwnych nie było, na  ustawowy  skład  15  radnych . 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował Wójtowi za realizację budżetu w 2013 roku i życzył 
dobrej realizacji w bieżącym roku. 
Wójt Gminy Stanisław Pora podziękował współpracownikom za pracę nad realizacją budżetu. 
Podziękował Komisji Rewizyjnej za przygotowanie wniosku i radnym za wyrażone w głosowaniu 
zaufanie. 
 
Ad.7. Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu przedstawicielom policji. 
Komendant Powiatowy Policji w Lipsku Janusz Koziarski poinformował, iż Kierownik Posterunku 
Policji w Siennie Piotr Gudek został oddelegowany  do Komendy Powiatowej Policji w Lipsku na 
czas  szkolenia jednego z pracowników, obowiązki Kierownika Posterunku Policji w Siennie pełni 
Janusz Ruta. 
P.o. kierownika WK KPP w Lipsku Piotr Gudek omówił pisemną  informację dotyczącą 
bezpieczeństwa w gminie w 2013 roku. Poprosił o zamieszczenie na terenie obiektu sportowego 
w Siennie regulaminu obiektu i dopilnowanie aby był przestrzegany. Omówił założenia na 2014 
rok oraz przedstawił rolę dzielnicowego w kontaktach z mieszkańcami. 
Komendant Powiatowy Policji w Lipsku Janusz Koziarski wskazał  na dobrą współpracę ze 
szkołami. Wskazał, iż przestępstwa występujące  w szkołach to przede wszystkim wymuszenia 
oraz przestępczość narkotykowa, kiedyś występująca tylko w dużych aglomeracjach. 
Poinformował, iż policja prowadzi rozpoznanie środowiska celem uchwycenia liderów – osób 
kierujących procederem narkotykowym. Dalej Komendant poinformował, iż nastąpił spadek 
zdarzeń  drogowych, działania mające na celu wyeliminowanie zagrożeń w ruchu drogowym są 
kontynuowane. Podejmowane są działania celem zapobiegania przestępstwom na ludziach 
starszych, głównie naciągania ludzi starszych na kupno rzeczy za cenę znacznie przekraczającą 
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wartość. Poinformował, iż będzie zorganizowane spotkanie dotyczące tej tematyki, prosił  o 
rozpropagowanie informacji wśród osób starszych.  Zwrócił uwagę na specyfikę terenu gminy 
Sienno , tj. położenie w  bliskiej odległości Ostrowca Świętokrzyskiego,  Iłży, turystyka do 
Bałtowa – to wszystko zwiększa zagrożenia. Dąży się do tego, aby obsada posterunku była 
pełna, prowadzone są patrole drogowe w miejscach szczególnie narażonych, również przez 
nieoznakowany radiowóz. 
Radny Paweł Pastuszka zgłosił potrzebę ustawienia znaku ograniczenia tonażu na drodze 
Sienno – Grabowiec. Poinformował, iż wniosek w tej sprawie złożony został do Powiatowego 
Zarządu Dróg w miesiącu marcu ale do chwili obecnej nie ma odzewu. 
Komendant Powiatowy Policji Janusz Koziarski obiecał zainteresowanie się tą sprawą. 
Radny Adam Heba podziękował policji za troskę o bezpieczeństwo mieszkańców.  Wyraził 
ubolewanie, że policja dysponuje tylko jednym radiowozem. Poprosił o interwencję w sprawie 
zwisających nad drogą gałęzi drzew ograniczających widoczność na zakręcie w Nowej Wsi. 
Komendant Powiatowy Policji poinformował, iż Gmina Sienno udzieliła wsparcia policji  na 
zakup radiowozu, drugi radiowóz zostanie zakupiony i przekazany do dyspozycji Posterunku 
Policji w Siennie. 
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do informacji o stanie bezpieczeństwa. 
Komendant Gminny ZOSP RP Michał  Wlazłowski zreferował pisemną informację dotyczącą 
ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy za 2013 rok. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.8. Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński udzielił głosu przedstawicielom  Biura 
powiatowego ARiMR   w Lipsku. 
Zastępca Kierownika Biura Powiatowego ARiMR w Lipsku Łukasz Potrząsaj udzielił informacji 
na temat Projektu Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014 – 2020.  
Zadano następujące pytania: 
Sołtys Tarnówek – czy będzie więcej informacji na ten temat. 
Radny Wojciech Burek – czy wsparcie dostaną osoby na ZUS-ie. 
Radny Adam Mazur – czy będą renty strukturalne; jaka jest korelacja  założeń programowych      
z tym, co dzieje się na rynku, np. mleka; jak przedstawiał się będzie element sprawdzający, bo 
podobno wymagana będzie bardzo ścisła dokumentacja. 
Radny Antoni Ćwikliński – jakie będą dopłaty do programu rolno środowiskowego. 
Zastępca Kierownika Biura Powiatowego ARiMR w Lipsku Łukasz Potrząsaj udzielił odpowiedzi. 
Poinformował, iż jesienią br. ukaże się rozporządzenie określające warunki i wówczas będzie 
więcej wiadomo o warunkach skorzystania z programów i zasadach przyznania dofinansowania. 
Jeśli zajdzie potrzeba przedstawiciele ARiMR przyjadą z informacją na sesję. Trzeba będzie 
prowadzić księgowość celem udowodnienia, że poniesione nakłady przyniosły rezultaty.  
Jeśli chodzi o renty strukturalne, to na razie nic się o nich nie mówi, zalesienia będą nadal. 
Dopłaty rolno środowiskowe  pozostaną, ale wyłączone z nich będą dopłaty ekologiczne. 
Zaznaczył, iż w nowym PROW preferowane będą małe gospodarstwa rolne. 
Radny Paweł Pastuszka wskazał, iż informacje zamieszczone są na stronie ministerstwa. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził piętnastominutową przerwę.  
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad.9. Radny Zbigniew Tuzinek zgłosił uwagę do informacji przedłożonej przez ZS w Jaworze 
Soleckim. W kalendarium wydarzeń – udział uczniów w biegach – zakwalifikowani do kolejnego 
etapu zabrakło nazwiska jego starszego syna. 
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Zastępca Dyrektora ZS w Jaworze Soleckim Halina Michałek przeprosiła za pominięcie nazwiska 
przez nauczyciela opracowującego kalendarium, zostanie to uzupełnione i zamieszczone na 
stronie szkoły. 
Nie zgłoszono innych uwag ani pytań do informacji o funkcjonowaniu oświaty. 
Przewodniczący komisji Oświaty Kultury i Zdrowia Krzysztof Sieczka poinformował, iż komisja 
oceniła pozytywnie funkcjonowanie oświaty w roku szkolnym 2013/2014. 
 
Ad.10. Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił informację o stanie realizacji inwestycji 
planowanych na 2014 rok. 
Radny Andrzej Małaczek zwrócił uwagę na konieczność  uwzględnienia przy budowie wodociągu  
w Wierzchowiskach podłączenia kilku posesji  w  msc. Janów-Kolonia.  Przypomniał, iż posesje 
te nie zostały podłączone przy budowie wodociągu w Janowie z uwagi na dużą odległość od 
głównej zabudowy wsi, było mówione wówczas, że będzie dołączone przy budowie wodociągu 
w Wierzchowiskach, bo jest bliżej. Zapytał, czy będzie to uwzględnione.  
Wójt Gminy odpowiedział, że budowa wodociągu w Wierzchowiskach jest na etapie 
przygotowania dokumentacji i myśli, że będzie możliwe przyłączenie tych kilku posesji.  
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał Wójta Gminy, w jakiej wysokości pożyczkę przewiduje na 
budowę drogi w Wierzchowiskach i w Leśniczówce. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie przewiduje pożyczki na drogę w Wierzchowiskach, będzie 
robiona ze środków własnych. Pożyczki są zaciągane na budowę ośrodka sportowo-
rekreacyjnego oraz na budowę kanalizacji.  
Radny Zbigniew Tuzinek zapytał  też o drogę w Leśniczówce. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie przewiduje również pożyczki na drogę w Leśniczówce. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do informacji. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja nie wniosła 
zastrzeżeń do realizacji inwestycji w 2014 roku. 
 
Ad.11. Wójt Gminy Stanisław Pora udzielił wyjaśnień do projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nabycie nieruchomości. Wyjaśnił, iż przy modernizacji ul. Partyzantów okazało się, iż 
jedna z działek w Starej Wsi wchodzi w drogę . Nie było możliwości ominięcia,  ponieważ jest to 
na zakręcie drogi i stąd wynikła konieczność wykupienia części gruntu. Wójt wyjaśnił, iż w koszt 
zakupu wchodzą koszty wytyczenia, notariusza i zapłaty dla właścicieli. 
Nie wniesiono uwag ani pytań do projektu  uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja zaopiniowała 
pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały    
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.  
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/194/2014 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.12. Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił projekt  uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
na wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2007-2013. 
Wójt wyjaśnił, iż kredyt w wysokości 270.000 zł zostanie zaciągnięty na zadanie „Budowa 
ośrodka  Sportowo- Rekreacyjnego w Siennie – etap IV” realizowane z udziałem środków  
Europejskiego Funduszu Rolnego na Rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich. Wójt poinformował, iż 
dotacja została przyznana. Nie jest pewne, że środki wpłyną w tym roku, a trzeba zapłacić 
wykonawcy.   Kredyt zostanie spłacony po otrzymaniu środków pomocowych. 
Nie wniesiono uwag ani pytań do projektu  uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja zaopiniowała 
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pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały w 
sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 2007-2013. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/195/2014 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.13. Wójt Gminy Stanisław Pora przedstawił projekt  uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich 2007-2013 w Banku Gospodarstwa Krajowego. 
Wyjaśnił, iż proponuje zaciągnięcie pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego w kwocie 
548.000 zł na zadanie „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w miejscowości  
Tarnówek” realizowane w 2014 roku z udziałem środków  Europejskiego Funduszu Rolnego  
na Rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich.  Tłumaczył, iż środki są potrzebne na zapłatę 
wykonawcy, nie ma pewności, czy wpłynie w br. dotacja. Pożyczka zostanie spłacona po 
otrzymaniu środków wg zawartej umowy. 
Nie wniesiono uwag ani pytań do projektu  uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/196/2014 w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na 
ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.14.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik omówiła zmiany budżetowe. Poinformowała, iż na 
wniosek Komisji Budżetowej zaakceptowany przez Wójta Gminy wprowadzona została 
dodatkowa zmiana, tj. przesunięto z remontów dróg gminnych kwotę 20.000 zł do środków 
zaplanowanych na budowę drogi w Leśniczówce. W środkach na remonty dróg gminnych 
pozostanie zwiększenie o 5.000 zł, a w załączniku inwestycyjnym zwiększy się o 20.000 zł kwota 
na budowę drogi w Leśniczówce. 
Radny Stanisław Jeruzal zapytał o zaplanowany wydatek 20.000 zł na budowę  sieci 
wodociągowej w Trzemsze Górnej. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż na końcu miejscowości, już po wybudowaniu wodociągu powstały dwie 
nowe posesje i do nich podciągnięta zostanie sieć wodociągowa. 
Radny Zbigniew Tuzinek odniósł się do proponowanej zmiany budżetowej - zwiększenia 
środków na budowę drogi w Wierzchowiskach o kwotę 45.000 zł. Przypomniał, iż projekcie 
budżetu na rok 2014 zaplanowane były środki na drogę w Jaworskiej Woli, które zostały zabrane 
i rozdzielone na budowę drogi w Wierzchowiskach, na dokumentację budowy wodociągu            
w Wierzchowiskach oraz na drogę w Leśniczówce. Do drogi w Wierzchowiskach zostały już 
środki dołożone, teraz znów się dokłada i w efekcie koszt budowy dochodzi do kwoty 
planowanej pierwotnie na drogę w Jaworskiej Woli. Radny nazwał to zakłamaniem, bo najpierw 
mówi się, że środków nie ma, a teraz się znajdują i zadania są wykonywane. Wypowiedział się 
również w sprawie zaplanowanego  w zmianach budżetowych wydatku na budowę oświetlenia 
ulicznego  w Jaworze Soleckim. Zapytał, dlaczego buduje się oświetlenie akurat w Jaworze 
Soleckim, a nie buduje się w Jaworskiej Woli czy w Wierzchowiskach, gdzie brakuje kilku 
punktów. Stwierdził, że czuje się oszukany i zapytał, czy są to decyzje polityczne. 
Wójt Gminy Stanisław Pora odpowiedział, iż przeoczono potrzebę uzupełnienia punktów 
oświetlenia ulicznego w Jaworskiej Woli , bo jest to przecież niedaleko od miejsca gdzie 
zaplanowano uzupełnienie. Zapewnił, że będzie to na uwadze. Odnośnie drogi w Jaworskiej 
Woli Wójt przypomniał, iż o zadaniach na 2014 rok decydowali radni. 
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Radny Zbigniew Tuzinek wniósł o wprowadzenie do budżetu na 2014 rok zadania budowy drogi 
w Jaworskiej Woli. Wyraził nadzieję, że znajdzie się w budżecie gminy 100.000 zł na to zadanie 
jeszcze przed wyborami. 
Radny Adam Heba prosił o ustawienie zegarów na oświetleniu ulicznym. 
Nie wniesiono innych uwag ani pytań do projektu  uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/197/2014 w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 głosach 
wstrzymujących, głosów przeciwnych nie było, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.15. Skarbnik Gminy Jolanta Karolik omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Sienno na lata 2014-2020. 
Nie wniesiono uwag ani pytań do projektu  uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej Paweł Pastuszka poinformował, iż Komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XL/198/2014 w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 głosach 
wstrzymujących, głosów przeciwnych nie było, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.16. Radny Zbigniew Tuzinek  zapytał Przewodniczącego Rady Gminy, jaki tryb przewiduje na 
rozstrzygnięcie sprawy  przekazanej Radzie Gminy pismem z dnia 09 czerwca 2014 roku przez 
Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Geodezyjnego i Kartograficznego. Radny zwrócił uwagę, iż 
termin  załatwienia upływa 09 lipca. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński odpowiedział, iż jest to sprawa rozgraniczenia, 
na którą Rada nie ma wpływu.  
Wójt Gminy Stanisław Pora wyjaśnił, że tam był  spór o granice działek pomiędzy  prywatnymi 
właścicielami.  Jeden z właścicieli  negował przebieg drogi twierdząc, iż przebiega przez jego 
działkę. Przez przystąpieniem do budowy gmina zleciła geodecie  wytyczenie przebiegu drogi.  
Po wytyczeniu okazało się, że to nie droga wchodzi w działkę a działka w drogę . Nie złagodziło 
to sporu,  dlatego po jakimś czasie właściciel drugiej z graniczących  działek poniósł koszt i droga 
została  ponownie wytyczona przez innego geodetę. Z tym wytyczeniem również nie chce 
zgodzić się niezadowolony właściciel działki. Wójt Gminy stwierdził, że jeśli nie ma 
porozumienia, to sprawą powinien zająć się sąd , tylko trzeba się liczyć, że koszty ponosi 
przegrany. 
Pan Wiesław Łapa jeden ze współwłaścicieli działki wyjaśnił, iż droga była budowana w 2010 
roku i już wtedy składany był przez nich sprzeciw. W odpowiedzi gmina wyjaśniła, że geodeta 
Czerwonka pomiary zrobił i są one wiążące. W 2014 roku właściciel drugiej sąsiadującej działki p. 
Gała ponownie wystąpił o pomiar – po co, skoro tamten pomiar był dobry.  Według jego ustaleń 
opartych na udostępnionych mu mapach droga przebiega w innym miejscu. Stwierdził, że 
można było sprawę załatwić wypłacając właścicielom odszkodowanie, jak w przypadku drogi  
w Starej Wsi. 
Sołtys wsi Praga Dolna poinformował, iż zna sprawę, był obecny przy pomiarze drogi przez 
geodetę, a nawet pomagał wbijać kołki.  Państwo Łapowie od początku się nie zgadzali, Pani 
Łapa nie dała wjechać koparce na budowę i właściciel drugiej sąsiadującej działki Pan Gała 
zgodził się na wpuszczenie drogi w swoją działkę. Sołtys wyraził oburzenie zachowaniem się 
Państwa Łapów i przedstawianiem sprawy w innym świetle. 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński podsumował, iż najlepiej aby sprawą zajął się 
sąd, trzeba tylko zdawać sobie sprawę, iż koszty postępowania sądowego będą duże i poniesie 
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je strona przegrana. 
Radny Zbigniew Tuzinek zwrócił się do radnego Pawła Pastuszki aby nie rozpowiadał 
nieprawdziwych informacji, jakoby radny Tuzinek  był przeciwny termomodernizacji strażnicy    
w Kochanówce. 
Radny Paweł Pastuszka wyjaśnił, iż nie wypowiadał się w ten sposób, ktoś przekręcił jego 
wypowiedź. Przeprosił radnego, jeśli poczuł się urażony. 
Radna Lidia Łepecka podziękowała Wójtowi Gminy oraz Pani Skarbnik za znalezienie środków 
na budowę świetlicy w Aleksandrowie Dużym. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski poprosił o zgłaszanie na bieżąco  problemów z oświetleniem 
ulicznym. Odnosząc się do sporów o granice dróg stwierdził, iż najwyższa pora aby przyjąć inną 
taktykę, trzeba skończyć spory. Takie sprawy należy załatwiać w sądzie,  a nie poprzez pisanie 
pism. Podkreślił, iż dla gminy pomiar geodezyjny jest rzeczą świętą i wskazał, że od tej pory 
jeżeli droga zostanie naruszona, to gmina będzie dochodzić swoich praw w sądzie. 
Radny Adam Heba podziękował za uprzątnięcie działki w Nowej Wsi . Zasugerował aby gruz        
z działki zsunąć do nieużytkowanej studni znajdującej się na działce. Poprosił o dokończenie 
rozpoczętych remontów dróg gminnych w rejonie Nowej Wsi przerwanych z powodu awarii 
wodociągu. Zapytał, czy zostało wykonane kolejne badanie wody w  związku z OSN. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż badanie jest zlecone i ma być wykonane na koniec miesiąca 
czerwca. 
Radny Krzysztof Sieczka zgłosił w imieniu mieszkańców bloków przy ulicy Szkolnej wniosek            
o oczyszczenie i pogłębienie rowu za boiskiem, gdyż woda wchodzi mieszkańcom do piwnic. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski wyjaśnił, iż rów jest wliczony w grunty prywatne, gmina  jako 
właściciel boiska ma prawo tylko do części. Wskazał , iż musieliby się dogadać wszyscy 
właściciele  i przeprowadzić prace czyszczące równocześnie na całej długości rowu, bo tylko tak 
może zdać to egzamin. 
Radny Paweł Pastuszka poprosił o interwencję w sprawie porosłych małymi drzewkami oraz 
krzakami poboczy przy drodze do Grabowca. Zasugerował, aby zlecić komuś wycinkę w zamian 
za wycięte drzewo. 
Wójt Gminy przychylił się do sugestii prosząc aby chętni zgłosili się do gminy celem 
uzgodnienia. 
Sołtys wsi Jaworska Wola podziękował za wykonane remonty dróg i poprosił o nawiezienie 
jeszcze dwóch samochodów materiału na drogi. 
Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński stwierdził , iż  porządek  obrad  XL  sesji  został  
wyczerpany  i  zamknął  sesję . 
 
 
Sporządził: 
                                                                                                                   Przewodniczący  Rady  Gminy   
 
                                                                                                                            Antoni   Ćwikliński 
 
 


